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Spørgsmål 

Hvornår forventer ministeren at indføre en afgift på plastik og kemi, som det fremgik af 

”Gør gode tider bedre – for alle”? 
 

Svar 

Regeringen har et mål om, at mængden af skadelig kemi, som danskere udsættes for i 

hverdagen, skal reduceres. PVC og ftalater er blandt disse skadelige stoffer. I tillæg hertil 

har regeringen et mål om, at vi skal genanvende mere plastik og forbruge mindre, da alt 

for meget plastik havner i naturen.  

 

Afgifter på plastik og kemi kan være et godt middel – blandt flere – til at nå disse mål, 

fordi afgifter kan hjælpe til at sikre, at varens pris afspejler skadesomkostningerne for 

sundhed og miljø.  

 

Regeringen lægger således med forslaget til finanslov for 2020 op til, at emballageafgif-

terne på bæreposer og engangsservice fordobles allerede fra 2020.  
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